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Tanácskozási joggal jelen vannak: jelenléti ív szerint.  

 

Kondásné Erdei Mária polgármester köszönti a megjelent képviselőket, és 

megállapította, hogy a testület 7 fővel határozatképes. Az ülést 10.04órakor megnyitotta,  elmondja, 

hogy az előzőekben bizottsági ülések zajlottak. A kiadott napirendek mellett szeretne szóbeli 

előterjesztés napirendi pontra tűzni, ez pedig a Vagyonkezelő Kft. és a Művelődési Ház azonnali 

finanszírozásának kérdése. Polgármester asszony megkérdezte, hogy van-e javaslat újabb 

napirendi pontok felvételére. Mivel a napirendi pontok tárgyalásával kapcsolatban más 

megjegyzés észrevétel nem volt polgármester asszony szavazást rendel el.  

 

( a szavazásban 7 fő vett részt) 

 

A képviselő-testület az meghívó szerinti napirendi pontok megtárgyalását 7 igen szavazattal – 

külön határozat meghozatala nélkül- elfogadta. 

 

NYÍLVÁNOS ÜLÉSEN TÁRGYALANDÓ NAPIRENDEK: 

 

1., Döntés a „Helyi termékértékesítést szolgáló piacok infrastrukturális fejlesztése, közétkeztetés 

fejlesztése” című, VP6-7.2.1-7.4.1.3.-17 számú pályázat kapcsán a megnövekedett önrész 

biztosításáról 

Előterjesztő: Kondásné Erdei Mária polgármester    

 

 

2., Nyíradony város településrendezési eszközök módosítása (Mentő állomás megvalósítása 

érdekében) jóváhagyása 
Előterjesztő: Kondásné Erdei Mária polgármester  

 

3 Nyíradony Város Önkormányzata Képviselő-testülete az „Otthon Nyíradonyban” pályázat 

keretében hiányszakmák betöltése érdekében fiatalok számára nyújtandó ösztönző 

támogatásokról szóló 10/2019. (V.08.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendelet-

tervezet megvitatása  



 

4., Vagyonkezelő Kft és a Művelődési Ház azonnali finanszírozásának kérdése. 

Előterjesztő: Kondásné Erdei Mária polgármester 

 

I.,napirendi pont: Döntés a „Helyi termékértékesítést szolgáló piacok infrastrukturális 

fejlesztése, közétkeztetés fejlesztése” című, VP6-7.2.1-7.4.1.3.-17 számú pályázat kapcsán a 

megnövekedett önrész biztosításáról 

 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy a mai napon nyílt ülés keretében 

elsőként a Helyi termékértékesítés szolgáló piacok infrastrukturális fejlesztése, közétkeztetés 

fejlesztése című Vidékfejlesztési Programból finanszírozott pályázat kapcsán a megnövekedett 

önrész biztosításáról szükséges dönteni. A bizottsági ülésen részt vett Czirják Éva pályázati 

referens és meg is kéri a pénzügyi vezetőt is, hogy maradjon itt közel. A bizottsági véleményt 

szeretné megkérdezni alelnök úrtól. 

 

Madar József képviselő elmondja, hogy részletes tájékoztatást kaptak a projektről a 

projektmenedzsertől. Végül is ez csak egy technikai módosítás. Ez összességében körülbelül 

296.000- 300.000.-forintban fogja módosítani az önerőt, mert mivelhogy módosult a pályázatban 

a kiírójánál a projektgazda, ezért ő már más adatokat kér, hogy szerepeljenek a pályázatban, 

úgyhogy ezért kell. Végül is ez csak egy ilyen módosítás és a bizottság elfogadásra javasolja.  

 

Kovácsné Frank Magdolna képviselő megkérdezi, tehát többlet támogatás? 

 

Madar József képviselő elmondja, hogy de nem leszel elkötve ez a pénz. Úgy lesz kiírva 

a tervezés, a közbeszerzés, a tájékoztatás, a műszaki ellenőrzés, a szolgáltatás, hogy ez az összeg 

nem lesz elköltve, tehát meg fog maradni. Végül is, nem lett többletköltsége ennek az egésznek. 

Ez csak egy tájékoztató. A 300.000.-forintot úgy fogják kiírni meg ezeket a tanácsadási díjat, hogy 

ezzel az összeggel csökkentve legyenek ezek a tételek. Nem lesz többletköltsége. Viszont, itt 

szerepeltetni kell az anyagban, csak így lehet az előleget lehívni, hogyha ezt, hogyha ezeket a 

számokat módosítják. Addig nem lehet, ha határozati javaslatban, ha nem szerepelnek ezek a 

módosított számok, akkor az önerőt nem utalják ki addig. Ez volt igaz? A bizottság elfogadásra 

javasolja. 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy a határozati javaslat alapján kéri, 

aki egyetért a határozati javaslatban megfogalmazott és az előttük lévő tényekkel és 

számadatokkal, aki elfogadja és támogatja, kéri, kéz felnyújtással jelezze. 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester megkérdezte, hogy van-e kérdés, észrevétel, 

megjegyzés? 

 

Mivel az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, észrevétel, megjegyzés nem volt, az előterjesztés 

elfogadását szavazásra bocsájtotta.  

 

 (A napirendnél a döntéshozatalban résztvevők száma 7 fő) 

 

7 igen szavazattal, tartózkodás:0, ellenszavazat:0- a Képviselő-testület az határozatot hozta: 

 

 

Nyíradony Város Önkormányzata Képviselő-testülete 



 

154/2019. (VIII.15.) számú határozata 

 

 

Nyíradony Város Önkormányzata Képviselő-testülete 

 

Nyíradony Város Önkormányzata Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a VP6-7.2.1-7.4.1.3-17 

kódszámú Helyi termékértékesítést szolgáló piacok infrastrukturális fejlesztése, közétkeztetés 

fejlesztése című pályázati felhívás alapján kibocsátott Támogatói Okiratban szereplő önerő 

összegét az Önkormányzat saját forrásból biztosítani fogja. 

 

A projekt címe: Piaci infrastruktúra és közétkeztetés fejlesztése Nyíradony településen 

 

A projekt  1. célterület esetében: - Nyíradony Kossuth utca 4. szám alatt (501 helyrajzi 

szám) Hűtőkamra telepítése 

2. célterület esetében: - Nyíradony Szél utca 2. szám alatt (5801 helyrajzi 

szám) Közkonyha fejlesztése –eszközbeszerzés 

 

A felhívás száma: VP6-7.2.1-7.4.1.3-17 

A projekt összes költsége: 23 511 994 Ft 

A projektnek a támogatás szempontjából elszámolható költségei: 23 215 256 Ft 

A projekt teljes költségére vonatkozó önkormányzati a támogatói döntéssel megegyezően: 

Önerő (Támogatói Okirat alapján): 1 457 507 Ft 

A Projekt nem elszámolható költségeire jutó önerő (Ft): 296 738 Ft 

A fenti önerő biztosítása saját forrásból történik. 

Az igényelt támogatás összege (Támogatói Okirat alapján): 22 054 487 Ft 

 

Az önkormányzat kötelezettséget vállal arra vonatkozóan, hogy az önerő összegét a 

költségvetésében elkülöníti. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Polgármester 

 

 

II.,napirendi pont: Nyíradony város településrendezési eszközök módosítása (Mentő állomás 

megvalósítása érdekében) jóváhagyása 
 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy a Nyíradony város 

településrendezési eszközök módosítása, mentőállomás megvalósítása érdekében előterjesztés 

jóváhagyását terjesztették elő. Marosán Andrea főépítész indította el az előterjesztést, az 

összeszerkesztést pedig Mezei Czifra Bernadett jegyző végezte. Megkéri jegyző asszonyt, hogy 

adjon tájékoztatást a napirendi pontról. 

 

Mezei-Czifra Bernadett jegyző elmondja, hogy Mentőállomás megvalósításával 

kapcsolatban már korábban megindult az eljárás a Helyi Építési Szabályzat illetve a 

Településrendezési Terv módosítására. Ez a záró szakasz. A települési főépítész végezte a 

véleményezési eljárást, amelyek mellékelve vannak az előterjesztéshez, annak megfelelően, mivel 

jóváhagyásra került. Gyakorlatilag a Településrendezési Terv módosítását eredményezi a jelen 

határozat illetve a Helyi Építési Szabályzat módosítása és ezután megindulhat az építési engedély 

megkérése a mentőállomás megvalósítására. Egyetlen egy sor a módosítás illetve egy szerkezeti 

terv, ami maga az egészségügyi központ mögötti részt foglalja magába. 



 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester megkérdezi, ez az előterjesztés 1.§-ban a feketével 

kiemelt rész? 

 

Mezei-Czifra Bernadett jegyző elmondja, hogy az kerül módosításra, arra, hogy S2 jelű 

és ez az S2 jelű pedig ez lenne, ezeken a táblázatokon. Ez kerül be abba a mellékletnek a helyébe 

és azzal módosul. 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester megkérdezi, hogy kérdés, hozzászólás, javaslat, 

vélemény? 

 

Madar József képviselő elmondja, hogy a pénzügyi-bizottság tárgyalta és elfogadásra javasolja 

képviselő-testület felé az anyagot. 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy szavazzanak. Aki előbb elfogadja az 

előterjesztésben leírtakat, ezzel a tartalommal, kézfelnyújtással szavazzon.  

 

Kondásné Erdei Mária polgármester megkérdezte, hogy van-e kérdés, észrevétel, 

megjegyzés? 

 

Mivel az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, észrevétel, megjegyzés nem volt, az előterjesztés 

elfogadását szavazásra bocsájtotta.  

 

 (A napirendnél a döntéshozatalban résztvevők száma 7 fő) 

 

7 igen szavazattal, tartózkodás:0, ellenszavazat:0- a Képviselő-testület az határozatot hozta: 

 

 

Nyíradony Város Önkormányzata Képviselő-testülete 

155/2019. (VIII.15.) számú határozata 

 

 

Nyíradony Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy: 
 

A város közigazgatási területére az Art Vital Kft. által T-10/2019. munkaszámon készített 
T-1 rajzszámú módosított településszerkezeti tervet megtárgyalta és a melléklet szerinti 
tartalommal elfogadja. 

 
A 108/2010 (IX. 22.) számú határozattal elfogadott, Nyíradony Város Településszerkezeti 
tervének és a szerkezeti terv leírásának 1/A pontjának helyébe a következő lép: 
„Településszerkezeti tervlap megállapítása A T-10/2019 munkaszámú, T-1 jelű 
településszerkezeti tervet az 1. melléklet tartalmazza.” 
A 108/2010 (IX. 22.) számú határozattal elfogadott, Nyíradony Város Településszerkezeti 
tervének és a szerkezeti terv leírása kiegészül a 4A ponttal: 
„4.A a biológiai aktivitás érték változása  
 

 A  B C 

1. A 155/2019. (VIII.15.) önkormányzati 
módosító határozattal végrehajtott 
terület-felhasználási változások során 

létrejött és rögzített biológiai aktivitás érték 
változás többlet értéke 

+1,44 



 

(hektár területi mértékegységre 
számított) 

2. A 155/2019. (VIII.15.) önkormányzati 
módosító határozattal végrehajtott 
terület-felhasználási változások során 
(hektár területi mértékegységre 
számított) 

a biológiai aktivitás érték módosítás előtti 
kiinduló értéke 

-1,38 

3. a biológiai aktivitás érték módosítás utáni záró 
értéke 

+0,12 

4. létrejött és rögzítendő biológiai aktivitás érték 
változás értéke 

+0,18” 

 

 
 

Határidő: azonnal 

Felelős: Polgármester 

 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester megkérdezte, hogy van-e kérdés, észrevétel, 

megjegyzés? 

 

Mivel az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, észrevétel, megjegyzés nem volt, a rendelet 

módosításról szóló előterjesztés elfogadását szavazásra bocsájtotta.  

 

 (A napirendnél a döntéshozatalban résztvevők száma 7 fő) 

 

7 igen szavazattal –tartózkodás: 0, ellenszavazat: 0- a képviselő-testület az alábbi rendeletet 

alkotja: 

 

 

18. Rendelet HÉSZ? 

 

 

 

III.,napirendi pont: Nyíradony Város Önkormányzata Képviselő-testülete az „Otthon 

Nyíradonyban” pályázat keretében hiányszakmák betöltése érdekében fiatalok számára 

nyújtandó ösztönző támogatásokról szóló 10/2019. (V.08.) önkormányzati rendelet 

módosításáról szóló rendelet-tervezet megvitatása  

 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy Nyíradony Város Önkormányzata 

Képviselő-testülete az „Otthon Nyíradonyban” pályázat keretében hiányszakmák betöltése 

érdekében fiatalok számára nyújtandó ösztönző támogatásokról szóló 10/2019. önkormányzati 

rendelet módosítására tesznek javaslatot. Itt is megkéri jegyző asszonyt, hogy az átvezetett 

módosításokat emelje ki. 

 

Mezei-Czifra Bernadett jegyző elmondja, hogy három helyen került a rendelet módosításra 

illetve pénzügyi-bizottsági ülésen Polgármester Asszony elmondta, hogy ez még többször elő fog 

jönni módosításnak. Tehát az egyik a hiányszakmáknak az értelmező rendelkezésekben a 

hiányszakmáknak a megjelölése. Ide bekerült a pedagógus és a népegészségügyi ellenőr. Tehát a 

pályázati kiírásra került és akkor, ahogy ezt le is írta, az érdeklődések…. ahogy jönnek befele a 

pályázatok, tehát úgy tűnt, hogy ezt a kettőt szükséges beépíteni ahhoz, hogy beadják és jogosulttá 

váljanak. A 2.§-ban, tehát ez a hatásköri szabályozás ez a jegyzőt érinti, ezt korábban ő nem 

rendezte itt és csak a képviselő-testület tagjaival kapcsolatos összeférhetetlenségi szabályok 

kerültek leszabályozásra. A 3.§-ba pedig bekerült az ösztönző támogatásnál a szociális területen 



 

dolgozóknak az aktivitása. Tehát amennyiben szociális területen dolgoznak és aktívak, ugyanúgy 

támogatás biztosítására lehetnek jogosultak. Ennyi a módosítás. 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy kéri a bizottsági véleményt. 

 

Madar József képviselő elmondja, hogy a bizottság megtárgyalta és elfogadásra javasolja. 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy szeretne ehhez kapcsolódóan kiegészítés 

tenni, szerencsés lenne, hogyha mindig bekerülne a teljes anyag. 

 

Mezei-Czifra Bernadett jegyző megkérdezi, hogy ne csak a módosítást, hanem hozza be a 

rendeletet. 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy így van, mert akkor most fel tudná tenni 

azt a kérdést, hogy van-e javaslata valakinek más hiányszakma megnevezésére, ugyanis ez egy 

folyamatosan bővülő, változó kör lesz. Maga a rendelet az csak akkor léphet életbe és csak akkor 

lehet az ösztönző támogatás bármelyik részét igénybe venni, hogyha hiányszakmákra vonatkozik. 

Kivéve a közösségit. Ezért azt kéri a testületi tagoktól, hogy ezt a rendeletet, ezt, akkor a következő 

alkalomra behozzák, és akkor folyamatosan tartsák ezt evidenciában, hogy van-e olyan 

hiányszakma még amit érdemes bevenni, hogy ne legyen egyetlen egy fiatal se aki ebből a körből 

esetleg a nem kellő odafigyelés vagy körültekintés okán kimarad. 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester megkérdezte, hogy van-e kérdés, észrevétel, 

megjegyzés? 

 

Mivel az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, észrevétel, megjegyzés nem volt, a rendelet 

módosításról szóló előterjesztés elfogadását szavazásra bocsájtotta.  

 

 (A napirendnél a döntéshozatalban résztvevők száma 7 fő) 

 

7 igen szavazattal –tartózkodás: 0, ellenszavazat: 0- a képviselő-testület az alábbi rendeletet 

alkotja: 

 

 

RENDELET 19. 

 

 

IV., napirendi pont: Vagyonkezelő Kft és a Művelődési Ház azonnali finanszírozásának 

kérdése 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy most jönnének a zárt ülés anyagai 

illetve az általa elmondott még előtte. Tisztelettel kéri a testületet, hogy mivel a Vagyonkezelő 

Kft. üzleti tervét ugyan elfogadták, de a megfelelő…. ez a finanszírozása nem került átvezetésre. 

Tehát elfogadott üzleti tervvel szemben ez nem lett vezetve a költségvetésben, mint módosított 

előirányzati kör, ezért ő a mai napon mindenképpen azt javasolja, hogy az önkormányzat döntsön 

arról, hogy a mai napon sürgősséggel, 10 millió forint átutalásáról dönt a Vagyonkezelő 

finanszírozási problémáinak az enyhítésére. Ugyancsak kéri, hogy 5 millió forintos előirányzat 

módosítással tegyék rendbe a Művelődési Háznál kimutatható dologi túlköltekezést és a várható 

túlköltekezést. Az mégiscsak nonszensz, hogy egy ekkora épületben a dologi 1,5 millió forinttal 

lett elfogadva, ezért kimutatják és a dolgozók sírógörcsöt kapnak, hogy 188 %-os a túlköltekezés. 



 

Hogyne lenne 188 %-os, mikor 1,5 milliót kapott. Egyébként nem szakmára, dologra, ami azt 

jelenti, hogy villany, víz, nem tudja, mi tartozik ebbe a körbe, gondolja, hogy a közüzemi díjak és 

az egyéb működés. Maximum telefon és internet és fénymásoló van benne, de hát nem szakmairól 

beszélnek. Ugyancsak előtte elmondta a bizottsági ülésen, hogy ugyanígy szeptember, augusztus 

végére, 8millió forintos igénnyel fog előállni az óvoda tekintetében, mert az óvodának a vezetője 

nyugdíjba megy és ott a zárásképpen a kifizetések és egyéb igények egy 8 millió forintot tettek ki. 

A mai napra, tehát arra korlátozódna a kérése, hogy a testület döntsön úgy, hogy 10 millió forintot 

a mai napon átutal a Vagyonkezelő számára és az 5millió forintot lehetőség szerint a Művelődési 

Ház finanszírozására átvezet a költségvetésben. Ugyanakkor szeretné ismertetni a testülettel, hogy 

kapott egy határozati javaslatot, alpolgármester úr adta a kezébe vagy ő volt a postás, amiben a 

következő van írva, „Nyíradony Város Önkormányzatának képviselő-testülete megállapítja, hogy 

az önkormányzat hiányosan vezette át a 100 %-os tulajdonában álló Nyíradonyi Vagyonkezelő 

Kft. 2018. illetve 2019. évi üzleti tervét a város költségvetésén. A Nyíradonyi Vagyonkezelő Kft. 

biztonságos működtetéséhez szükséges és jóváhagyott forrásokat nem adta át az önkormányzat, 

melynek következtében a városgazdálkodás üzemeltetés, feladatellátás folytonossága került 

veszélybe. A kialakult helyzet miatt a Vagyonkezelő Kft. a megvalósítandó beruházásokra kapott 

előlegekből valamint a karbantartásra, felújításra átadott keretekből kényszerült 2018-ban 60 

millió forintot, 2019-ben 46 millió forintot felhasználni a folyó kiadások fedezésére. Ezeket a 

forrásokat a tulajdonosnak, azaz Nyíradony Város Önkormányzatának kell visszapótolnia, melyet 

jelen határozattal meg is erősít. A források visszapótlását Nyíradony Város Önkormányzata a 

beruházások kivételezési üteméhez igazodóan, 46 millió forintot 2019. november 30-ig a 

fennmaradó összeget 2020. június 30-ig pótolja.” Ezt ő tegnap olvasta, ezért azt gondolja, hogy 

mindenképpen szükséges, a maga részéről azt gondolja, mindenképpen szükséges az első 

mondatnak a tényeit alátámasztaniuk az önkormányzat részéről. Tehát amikor ő egy határozati 

javaslatot bevisz, és az van benne, hogy megállapítják közösen, hogy a hiányosan vezeték át a 

százszázalékos tulajdonban álló Nyíradonyi Vagyonkezelő Kft. 2018. és 2019-es üzleti tervét a 

város költségvetésén és ebből adódott az, hogy előző évben 60, most pedig 46 millió forint hiány 

keletkezett, ezt itt most sem megerősíteni, sem megcáfolni nem tudja, ezért szükségesnek látja…. 

 

Kovácsné Frank Magdolna képviselő elmondja, hogy ők a határozatot meghozták akkor. 

A folytatást kinek kellett volna átvezetni ezeket? A határozat megvolt ugye, hogy megkapja 

Vagyonkezelő. 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy igen. 

 

Hadházi Tibor pénzügyi irodavezető elmondja, hogy egy társaság üzleti terv nélkül is 

működhet. Az üzleti terv az egy elképzelés, az egy terv, az nem finanszírozási szerződés, nem 

finanszírozási kötelezettségvállalás értelmezése szerint. Az, hogy mennyit kap akármilyen cég 

vagy bármilyen társulás támogatást, az a költségvetésben kell szerepeltetni és kimondani, ha a 

költségvetésben arra van fedezet. A költségvetés tárgyalása többször történt, erre emlékeznek. 

Annyira szűkös volt, hogy többszörös igény jelentkezett a szabadon felhasználható adóbevételhez 

képest. Év elején nem sikerül dűlőre jutni döntési szinten, hogy ki mennyit kapjon. Maradt az a 

változat, hogy majd lesz valahogy. A majd lesz valahogy, az nagyjából úgy néz ki, hogy aki 

hamarabb és hangosabban szól, az kap. Aki a végére marad, az nem kap. Tehát azért, mert van egy 

üzleti terv jóváhagyva, az még önmagában nem került be a költségvetésbe, illetve fedezet 

hiányában sem tudott bekerülni. Ebben az etapban a másik kérdés, félrevezető, az, hogyha csak ki 

ragadnak egy-két finanszírozási problémát, most ugye felmerült ugye, hogy Vagyonkezelő, 

Óvoda, Művelődési Ház. Most a könnyebb áttekintés végett csak a Művelődési Ház és az 

önkormányzatot szeretné bemutatni.  

 



 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy nem tudják, ne haragudjon. 

 

Hadházi Tibor pénzügyi irodavezető elmondja, hogy akkor csak azt mondja, hogy 

félrevezetésről van szó félrevezetés alapján tessenek dönteni. Köszöni szépen! 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy akkor meg ne tárgyalják, mert így 

nem lehet. Tehát azért jó lenne tudni ezeknek a hátterét.  

 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy erről a határozati javaslatról az a 

javaslata, ugyanaz ami egyébként a képviselő asszonynak is, hogy kéri, hogy nézzék meg, tehát 

nem megvonni akarta a szót, csak kiment már és csak tájékoztatásul mondhatná ,hogy itt van ez a 

kérdéskör és hogy ezt is a következő testületire mindenképpen rendezni kell és előterjesztésben 

behozni. De nem történt meg a mai napon ennek a felvétele. A mai napon annyit tettek, hogy ez a 

lex-lex helyzet, hogy nincsen elfogadott illetve mindig csak utólagosan építik be, mint ahogy ezt 

ma is próbálja az összegeket, ugyanakkor pedig az nyilvánvaló, hogy a Vagyonkezelő Kft-nél 

ugyanúgy dolgoznak az emberek napi 8 órában, finanszírozási probléma tekintetében nem odázató 

el, hogy a mai napon ne kapja meg a  10 millió forintot és ő ezt a 10 millió forintot illetve az 5 

millió forint, amit a Művelődési Háznál hangsúlyozna, az pedig a várható adóbevétel terhére, 

jelenleg pedig a szabad hitelkeret terhére. Megnézte az elmúlt bizottsági ülésen és rendelkezésre 

áll. 

 

Kovácsné Frank Magdolna képviselő megkérdezi, hogy most 10 millió 

Vagyonkezelőnek, 5 millió a Művelődési Háznak. Ennyire rosszul áll a Művelődési Ház 

finanszírozása a Művelődési Házak? 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy annyira, hogy 1,5 milliót kapott 

dologira. Képviselő asszony is volt intézményvezető, emlékszik, hogy muszáj kifizetni a… tehát, 

hogy Tibor is ott tart és ezért mondta ő a Polgármesteri Hivatalt. 

 

Hadházi Tibor pénzügyi irodavezető elmondja, hogy a Művelődési Háznál kicsit 

kerekítve 1,5 millió van a tervben, az előirányzatban és félévkor már kicsit kerekítve 3 millió lett 

elköltve, tehát duplája kis kerekítéssel. Azért mondja, hogy most ugyanez látszik szinte az 

önkormányzatnál, projektek nélkül. most csak az önkormányzat 50 millió forint van az 

előirányzatban, ráadásul azok után már a módosítások után, mert eredetileg nulla volt az 

önkormányzatnál. Évközben 50 millióra felemelték a tartalék felhasználásával és az 50 millióhoz 

képest itt is duplája, tényszerűen 100 millió van elköltve. Na most a kettő teljesen hasonlít, totál 

ugyan úgy működik a kettő és ezért mondja, hogy félrevezető, hogyha csak egy-kettőt ragadnak 

ki, mert hogyha fontos a Művelődési Háznál a dupla kiadás meg finanszírozása, 1,5 millióhoz 

képest adni 5 milliót, akkor fontos-e az önkormányzatnál az 50 milliós túlköltekezést is 

megfinanszírozni vagy az nem számít. Ami azt jelenti, hogy holnaptól akkor tényleg nem szabad 

semmit sem kifizetni az önkormányzatnál, jöjjön a csődbiztos, mert most szabálytalanul lettek 

kifizetve, keret és pénz nélkül. 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy kéri, hogy szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

Mezei-Czifra Bernadett jegyző megkérdezi, hogy de mi az előterjesztés? 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy 10 millió forint és 5 millió forint. 

 



 

Mezei-Czifra Bernadett jegyző megkérdezi egybe? Egy szavazat? 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy egyenként? 

 

Mezei-Czifra Bernadett jegyző elmondja, hogy nem egyenként. Egy előterjesztésben? 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy ahogy szükséges és jó. Bizottsági 

véleményt szeretné hallani. 

 

Madar József képviselő elmondja, hogy pénzügyi-bizottsági ülésen megtárgyalták és 

elfogadásra javasolták. Neki lenne egy javaslata még. Nem lehetne ezt a 10 millió forintot 15-re 

felemelni? Mert úgyis inkasszózni fognak a NAV ha nem fizeti ki a Vagyonkezelő a járulékot, 

akkor ugyanaz. Inkasszó és akkor annyi lesz. Tehát úgy is leveszik. 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy 15 millió forint jelenleg nem áll 

rendelkezésre. 

 

Hadházi Tibor pénzügyi irodavezető megkérdezi, hogy mennyi volt a bank? Nem nézte. 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy 13 fölött vannak. Hitelkeret és 

most azt várják, hogy az adónál a kolleganő tegye rendbe, hogy mik a visszafizetendőek és akkor 

fogják látni, hogy ott mi az, ami áttehető. Tehát jelen pillanatban ennyi. És egyébként hozhatnak 

olyan döntést, hogy 15 millió, mert most ő egyébként ezt, azt a bizonyos közfoglalkoztatási 20 

millió forintnak a felét gondolta megcímezni, Igazgató úrral egyeztetve. Vagy mindegy is, hogy 

minek nevezik, de nyilván ő is tudja azt, amit ők tudnak. Hozhatnak olyan tartalmú döntést, hogy 

10 milliót azonnal és 5 milliót a lehetőségekhez mérten. 

 

Kovácsné Frank Magdolna képviselő elmondja, hogy még egyet szeretne kérdezni, hogy 

még visszatérve, minden tisztelete és minden mellett még egyszer, akkor a Műv. Ház megkapott 

1,5 milliót és már elköltött 3 milliót? 

 

Hadházi Tibor pénzügyi irodavezető elmondja, hogy a dologiból. Tehát tervezve volt 1,5 

millió és félévkor ez már három millióval teljesült. Tehát többet költött, mint ami a jóváhagyott 

keret. Ugyanez van az önkormányzatnál is, ezt a példát hozta fel. 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy csak ott 50 millióval több. Nincsen 

rá…. papírforma szerint ki lett fizetve, de nincsen az előirányzat módosítás. Ki lett fizetve. 

 

Hadházi Tibor pénzügyi irodavezető elmondja, hogy és azt is fontos megmondani, hogy 

most minek a terhére van a kifizetés. Ezért kell az erő irányzatot komplexen kezelni általában. a 

kiragadás lehet kiragadva is, csak az megtévesztő. 

 

Mezei-Czifra Bernadett jegyző elmondja, hogy igen, mivel szóbeli az előterjesztés. Mi 

maga a határozat, minek a terhére? 

 

Kovácsné Frank Magdolna képviselő megkérdezi, hogy és most mindenképpen 

szükséges az 5 millió? Mindenképpen kell? 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy azért szükséges ott az 5 millió, 

mert utána jön a következő. Helyrehozza a három milliót, tehát előirányzat módosítás tekintetében. 



 

Hadházi Tibor pénzügyi irodavezető elmondja, hogy nem tudja, hogy hogy jön ki az 5 

millió, ezt túlzottnak érzi, különösen, hogy mindenki más meg nem kap. Így meg még 

túlzottabbnak érzi, de ez döntés kérdése. 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester megkérdezi, hogy ki mindenki más? Úgy gondolja, 

hogy neki, mint polgármesternek, nagyon fontos nézni a külső szereplőket, a viszony a kívülálló 

szereplőket, intézményeket, egyebeket. Azt senki nem gátolja az és akadályozza, hogy a pénzügyi 

vezető, folyamatosan, ahogy ezt kell, akkor vezeti végig. Tehát, mivel ki van fizetve és a likvid 

hitel azért van felvéve, hogy az év közben, öt éve mindig így van, folyamatosan felhasználódik, 

ezért annak az átvezetése a költségvetésben, azért hogy tudjatok könyvelni, megoldható. Nem? 

 

Hadházi Tibor pénzügyi irodavezető elmondja, hogy a likvid hitelt éven belül vissza kell 

fizetni, az nem bevétel, az csak átmeneti, év közben, míg a helyi adó nem jött be. Addig van 

felhasználható. 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester megkérdezi, hogy tudnak-e szavazni? 

 

Mezei-Czifra Bernadett jegyző elmondja, hogy igen, de akkor utána ne az legyen, hogy 

neki, hogy nincs előterjesztve, mint itt reggel. 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy akkor megkéri jegyző asszonyt, 

hogy segítsen. 

 

Mezei-Czifra Bernadett jegyző elmondja, hogy nem az a gondja, csak az a problémája, 

hogy reggel is volt, hogy nem mentek időben, mindenki itt idejött, ezt a pénzügyi-bizottságon. 

Vagy nem mindenki ne nevesítsék. Tehát akkor legyen egy olyan határozati javaslat, amit tudnak 

rögzíteni, hogy mennyi összeg, kinek, honnan és hogy arra vonatkozóan, hogy akkor azt át kell 

vezetni a költségvetésben, mert az egy határozat lesz. Jó? 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy igen. 

 

Mezei-Czifra Bernadett jegyző elmondja, hogy ez a három pont szerepeljen már benne. 

 

Trefán József képviselő elmondja, hogy most ha a Műv. Háznak csak hármat javasolnak? 

Mert másféllel tartozik, akkor egyenesbe jön, meg megmarad másfél milliója mondjuk a harmadik 

negyedévre. Így nem jó? 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy valójában azzal fogja most…. 

technikailag nem működik. Ki van fizetve,de technikailag nincs átvezetve az előirányzat 

módosítás, ezért többet nem tud le könyvelni. Ezt Tibor ugyanúgy tudja, mint ő, és az 

önkormányzatnál is ki van millió fizetve 50 millió forint és nincs át vezette. De ő az önkormányzat 

könyvelését nem ismeri, a Polgármesteri Hivatalét. Bocsánat! 

 

Mezei-Czifra Bernadett jegyző elmondja, hogy de ez nem a hivatal, önkormányzat. 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy mindegy hogy mit mondanak. 

Nyilván az egy…..ő csak érzékeli az intézményvezetők részéről, azt mondja, hogy nem, ő amikor 

lemegy a pénzügyre  azt mondják, hogy hiába kifizette, ezt most nem tudják lekönyvelni. 

Fizikailag nem tudja lekönyvelni. Ő elmondja, hogy elfogadja 3 milliós javaslatot, hogyha az segít 

abban, hogy előre lépjenek. Tehát akkor a határozati javaslatot így szól, hogy a mai napon 10 



 

millió forint a Vagyonkezelő Kft.-nek, 3 millió forint a Művelődési Ház számára. Módosított 

előirányzatként és a lehetőségekhez mérten további 5 millió forint a Vagyonkezelő Kft.-nek ügyei 

rendezésére. 

 

Mezei-Czifra Bernadett jegyző megkérdezi, hogy minek a terhére? 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy a várható adóbevétel terhére. Ezt 

tegnap így egyeztetek Tiborral. 

 

Mezei-Czifra Bernadett jegyző elmondja, hogy és akkor Tibort felkérik a…. 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy az átvezetések megtételérére.  

 

Kondásné Erdei Mária polgármester megkérdezte, hogy van-e kérdés, észrevétel, 

megjegyzés? 

 

Mivel az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, észrevétel, megjegyzés nem volt, az előterjesztés 

elfogadását szavazásra bocsájtotta.  

 

 (A napirendnél a döntéshozatalban résztvevők száma 7 fő) 

 

7 igen szavazattal, tartózkodás:0, ellenszavazat:0- a Képviselő-testület az határozatot hozta: 

 

NINCS HATÁROZATI JAVASLAT/ nincs száma 

 

 

Dalanics László igazgató elmondja, hogy igazgató úr elmondja, egy kérdése lenne. Ezt a 

határozati javaslatot azt kívánja testület tárgyalni az elkövetkezendő időben? 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy igen megbeszélték. 

 

 

Mezei-Czifra Bernadett jegyző elmondja, hogy 29-én rendes ülésen. 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester elmondja, hogy ez volt neki a kérése, hogy 

vizsgálják meg és 29-én hozzák be. 

 

Mezei-Czifra Bernadett jegyző megkérdezi, hogy az Igazgató úrnak késő? 

 

Dalanics László igazgató elmondja, hogy nem. 

 

Mezei-Czifra Bernadett jegyző elmondja, hogy a jövő héten úgyis három nap van, és 

akkor megy ki az anyag utána, csütörtökre. 
 

Kondásné Erdei Mária polgármester megkérdezi, hogy van e még kérdés? 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester javasolja Madar József és Gondor György képviselőket a 

jegyzőkönyv hitelesítésére.  

 

(a szavazásban 7 fő vett részt) 



 

 

7 igen szavazattal a Képviselő testület Madar József és Gondor György 

képviselőket - külön határozat hozatala nélkül - jegyzőkönyv-

hitelesítőknek megválasztotta. 

 

Kondásné Erdei Mária polgármester megköszöni a képviselőknek és a jelenlévőknek a 

megjelenést. Az ülést 11.12 órakor bezárja. 

 

K.m.f. 

 
 

 

Kondásné Erdei Mária                    Mezei-Czifra Bernadett 

           polgármester                                     jegyző 

 

 

 

 

 

 

               Madar József                                                                      Gondor György  

                  képviselő                  képviselő 

         jegyzőkönyv-hitelesítő                jegyzőkönyv-hitelesítő 


